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Nenad Stojanović

Stupii sunt anul acesta 
staț ționa i, culesul e până în 

luna iunie. Până atunci 
construiesc și introduc 
tablele de ceară. Din 
această cauză nu am 

experianță cu noul capac. 

Da. La formarea roiurilor 
cu 20-30% este mai rapidă 
dezvoltarea lor (din cauza 

microclimei mai bune), 
este mai rapidă 

introducerea mătcilor, sub 
capacul transparent.

Da. Miroclima este mult mai 
bună, ventilaț șia bună, la aceea i 
temperatură cu capacul nou nu 

există barbă.

Da. Aplicarea 
medicamentelor este mai 

simplă și rapidă, adăugarea 
medicamentului - sirop, 
control vizual, protejare 

bună când se închid 
deschizăturile de ventilație, 
micșorarea varoei când se 

afumă, cu 10-15%.

Da. Închiderea ermetică a 
jgheabului, nu există 

posibilitatea intrării altor 
albine.  

Da.
Considerabil mai 

bun. 

Folosesc din luna iulie, și astfel nu pot avea o 
aprecierea mai amplă. Experiența de până acum este 

foarte bună, pe lângă observările pozitive date mai sus, 
am observat și următoarele: umiditate mai mare în 
jgheab în dimineț țile mai reci, un spa iu mare între 

capacul transparent ș ți celelalte păr i- există 
posibilitatea construirii adaosurilor - în deschizăturile 

de ventilație consider că ar trebui pus ceva ca să se 
stopeze intrarea luminii. 

Borivoje Bocić Da. Da. Da. Nu. Da. Mai bun
La întrebărila la care nu am dat răspuns, răspunsul îl 

veți primi anul viitor. Capacele le-am primit după 
recoltarea mierii.

Radojko Gole Da. Da. Nu am observat. 
Da. Cu cea mai mare viteză care 

este posibilă. 
Considerabil mai 

bine.

Estetica, folosirea, ventilaț șia, a ezarea extraordinar. 
Negativ: Scurgerea apei pe corp,unde cade și pe partea 

de unde-și iau zborul. Cum să le fie mai cald iarna?

Branislav Jakovljević Nu am observat, Nu am observat, Da. Absoult nu a fost.

Nu am observat. În orice caz 
apicarea tratamentelor 
veterinare este mui mai 

ușoară. 

Nu am observat,
Da. Pentru punerea mâncării 

lichide capacul nou este 
extraordinar. 

Considerabil mai 
bine. 

Recolta, formarea fagurilor de miere și dezvoltarea 
populaț ției nu au putut fi compara i precis deoarece 

capacele au fost puse după culesul principal, apoi a fost 
secetă ș și perioadă fără cules. A tep ca în sezonul 

următor aceș țti parametri ai productivită ii să fie mai 
buni. 

Miroslav Vasiljević Nu, nu am constatat. Nu am observat, Nu. Nu. Nu am observat. Da. Mai bun. .

Noul capac l-am folosit la culesul florii-soarelui, și s-a 
întâmplat să vină albine din alte coș ț șni e i să aducă 

miere, și se întâmpla unele să fie pline, iar unele goale, 
astfel că la punctul 2 nu aș da răspuns. 

Da. Foarte ușor, simplu, 
tratarea eficace cu apigard, 

acid...., probabil și cu 

Aț ți folosit oportunită ile pe care le 
oferă capacul Beenactar pentru 

adăugarea hranei  solide și ichide 
ș și a apei cu un control direct i 

rapid care se face în același timp, 
indiferent de condiț șiile i vremea 

muncii?

Cum ați aprecia 
folosirea capacului 
Beenactar până în 

prezent în 
comparație cu 
capacele de tip 

vechi?

Alte constatări pozitive sau negative?
Numele și prenumele 

apicultorului

Ați constatat o mai rapidă 
dezvoltare a tablelor de 
ceară, și dacă da, cât?

Dacă ați constatat o 
dezvoltare mai rapidă a 

populaț șiei i dacă da, cât?

Ați constatat o microclimă mai 
bună a stupului (de ex. Barbă 

mai mică)

Ați constatat rezultate mai 
bune atunci când se aplică 

tratamente veterinare?

Ați constatat scăderea 
furatului  de miere din 

stupi?

Predrag Radulović
Perioadă fără cules, nu a 
fost construire. Bezpašan 
period, nije bilo izgradnje.

Da.  20%
Da. Cu noile capacuri nu există 
barbă, ventilația e exceentă, cu 
capacurile vechi - există barbă. 

tratarea eficace cu apigard, 
acid...., probabil și cu 
oxalnul. Veoma lako, 

jednostavno i 
efikasnotretiranje 

apigardom, mravljom 
kiselinom a verovatno i 

oksalnom.Da. Foarte ușor, 
simplu, tratarea eficace cu 
apigard, acid...., probabil și 

cu oxalnul. 

Nu am observat, Da.
Considerabil mai 

bine.

Până acum aceste capace oferă un avantaj față de cele 
clasice, a rămas să urmăresc perioada de iarnă, 

dezvoltarea în perioada primăverii și recolta mierii 
când voi putea da o notă completă. 



Vladan Jakovljević Nu am observat, Nu am observat, Da. Da. Nu am observat, Da. Mai bun. 

Pentru mine ca un apicultor care este staț șionat i care 
hrănește albinele în fiecare seară în jur de 30 de zile (în 

august) incomparabil este mai rapid și cu o mână 
deschid noul capac.

Mile Simonović

Mai târziu am primit 
capacurile, date mai precise 
voi avea în primăvara anului 

2014. .

Da.  Cu 20% mulțumind 
hrănitoarei. 

Da. Mulțumind deschizăturilor 
în faț șă i în spate. Microclima 

excelentă. 

Da. Ușor se montează 
scândurile împotriva varoei. 
Fără a se deschide coș țni a. 

Da. Da. 
Considerabil mai 

bine.

Familiile de albine au fost intensiv hrănite toată luna 
iulie ș ți august. Capacurile Dvs. s-au eviden iat când e 

vorba de hrănitoare. Deschiderea rapidă, turnarea 
siropului, control vizual prin capacul transparent, 

comportarea albinelor în timpul turnării și închiderii 
capacului. Un capac extraordinar pentru un număr mai  

mare de stupi. Mă interesează cum se vor comporta 
familiile de albine în timpul iernii. Apoi dezvoltarea în 
timpul primăverii și recolta salcâmului, ceea ce va fi la 
începutul lunii iulie 2014. Atunci voi avea compararea 

completă a datelor cerute, iar până atunci multe 
salutări.  

Živan Radaković Da.  20 % Da.  20 - 25 %

Da. La 3 capace diagonal am 
deschis câte o deschizătură de 
ventilaț ț șie în parte din fa ă i în 
partea din spate și am observat 

că albinele au început să le 
închidă cu propolis. 

Da.  La noul capac apigardul 
a fost dus în timpul 
prevăzut, pe când la 

capacele clasice se întâmpla 
să dfe propolizat conținutul 

gelului nefolosit. După 
interveneria mea a fost luat, 

însă procesul a durat mai 
mult timp. 

Da.  Nu am observat că s-
a furat nici cu capacele 
vechi nici cu cele noi.  

Da. Sunt foarte mulțumit cu 
rapiditatea cu care se efectuează 

această activitate. 

Considerabil mai 
bine. 

Îndeosebi îmi place că nu este nevoie de a se pune 
material de izolat (ziare...) ceea ce este greu când bate 

vântul. La noul capac nu se ascund diferite insecte și 
furnici precum la vechiul capac. Pentru că este de 

aceleași dimensiuni precum stupul, pe suport încap mai 
mulț ș și stupi i mult mai u or se lucrează cu adaosurile. .
Mislim da bi bilo dobro da je poklopac malo viši jer sam 
na kratko rastojanje od 7 km preselio jednu košnicu sa 
novim poklopcem i za jedan dan je vratio nazad. Selio 
sam je u rano jutro, a vraćao sutradan uveče i u oba 

puta je prostor za zbeg bio dupke put pa s toga 
smatram da bi prostor za zbeg mogao biti veći, jer 

svašta se dešava kod seobe, pa da se isto mora obaviti i 
po sunčanom danu, što bi još više pogodovalo situaciji. 
Kada sam dobio pokopac pčele su bile na suncokretovoj 

paši gde nije bilo moguće postaviti nove poklopce iz 
bezbedonosnih razloga, pa zato i nemam uporedne 

podatke za pašni period. Kod stavke 1 uneseno vreme 
se odnosi na vizuelnu " blic" kontrolu bez rastavljanja 

korpusa košnice. 

Vladimir Kovačević Nu, nu am constatat. Nu. 
Da. Bărbi mai mici la 
temperaturi ridicate.  

Nu. Nu.
Da. Am încercat doar pentru 

probă cu sirop și este mult mai 
practic. 

Mai bun.

Subliniez că ceea ce am scris în chestionarul precedent, 
că am avut culesul la floarea soarelui ș și că datele i 

compararea datelor nu ete relevantă, ci date adevărate 
se pot avea după culesul salcâmului după dezvoltarea 

de primăvară. De aceea nu am completat datele de primăvară. De aceea nu am completat datele 
referitoare la recolată să nu se creeze confuzii. 

Mile Mučalov Nu, nu am constatat. 
Populația deja a fost 

dezvoltată în momentul 
când am primit capacele. 

Da. Da. Da. Da. Mai bun.

Vizual foarte bun, ventilația în stup este bună, 
hrănitoarea la fel, vom vedea dacă vor fi condensări la 
iarnă. O posibilă pate negativă este aceea că presupun 
că pe adaosuri se va scurge apa și mi-e frică că vor dura 

mai puțin. 

Dejan Ćukalović
Nu am observat. Depinde 

de condițiile culesului. 

Da. În medie cu 15% mai  
multe cuiburi la mătci de 

aceeași vârstă.
Da. 

Numărul scăderii varozei 
este asemănător. 

Tot timpul e miere 
suficientă, este greu de 

constatat.  
Da.  Foarte rapid și simplu.  

Considerabil mai 
bine. 

Ventialția o închid cu propolis, astfel că în perioada de 
toamnă trebuie să se închidă și cu cartoane, pe lângă 

închizăturile de plastic existente. 



Božur Ilić Nu, nu am constatat. Nu. 
Pe teritoriul nostru nu era dezvoltare a  populației după 

punerea capacelor noi - an catastrofal. 

Kračun Lučijan Da. În medie cu  30 %.
Da. Am observat mai 

multe cuiburi, în medie 2 
rame pe stup. 

Da. Bărbi nu au fost. 
Da. Capacul se închide mai 

bine. 

Da. Nu sunt, pe lângă alte 
măsuri pe care le 

aplicăm. 

Da.Nu se adună viespii pe lângă 
stup.  

Considerabil mai 
bine. 

Pentru că albinele recunosc culoare roșie, galbenă, 
albă, abastră și verde, ar trebui pentru a se observa mai 

ușor să fie de aceste culori. 

Sadik Ličina

La mine în august nu erau 
temperaturi extrem de ridicate, 

iar folosesc partea de jos în 
formă de plasă și nu erau bărbi 

în zbor.

Nu am observat. Da. Mai bun. 
Sunt de părere că acest chestionar trebuia să fie trimis 
odată cu capacele pentru a se observa astfel de date, 

pentru că mulți nu le-au luat în considerare.

Stoiša Ivanović

Da. Rapiditatea construirii 
tablelor de ceară este 

mărită cu o treime față de 
construirea tableleor de 
ceară cu capacele de tip 

vechi. 

Da. Impresia mea este că 
populația cu acest nou 

capac au un ram mai mult 
în cuib față de alte 

populații. 

Da. Bărbile sunt de fapt mai 
mici, astfel că activitatea 

albinelor este mărită. 

Tratamentul cu acid oxalic și 
ci bipin urmează de abia în 
noiembrie și decembrie. La 
afumat nu sunt deosebiri 

importante. 

Nu. Partea bună este 
aceea că, capacele stau 
bine pe adaosuri, dacă 

sunt de dimensiuni 
standard, la fel. 

Da. Hrănirea cu hrană solidă și 
lichidă este mai rapidă, eficientă, 

sigură ș și se mic orează timpul 
pentru hrănirea suplimentară. 

Considerabil mai 
bine. 

Cu primele nopți mai reci am observat o condesare mai 
mare între capac ș și placa transparentă, precum i pe 

capacele transparente. Menț ționez că popula ia nu este 
slabă. 

Stojan Anđelković Nu am observat. Nu am observat. Nu am observat. Nu am observat. Nu am observat. Da. Mai bun.
Constatările le-am dat în chestionarul numărul 2. În 

principiu cred că acest chestionar trebuia să fie trimis 
împreună cu capacele.  

Duško Mijatović Nu am observat. Nu am observat. Bărbi nu erau. 
Da. Aplicarea tratamentelor 

veterinare este mult mai 
uș șoară i rapidă. 

Nu am observat. Am 
observat vizita altor 
albine pe floarea-

soarelui, însă nu și miere 
mai puțină în stupi. 

Da. Pentru adăugarea hranei 
lichide este ceva extraordinar, iar 
pentru hrana solidă sper că va fi 

munca mai ușoară. 

Mai bun. 

Capacul l-am pus după culesul principal, apoi a venit 
perioada de secetă, nu am mutat albinele la cules de 
floarea-soarelui, astfel că nu am urmărit și comparat 

recoltele, dezvoltarea reproductiă și construirea 
fagurilor de miere. Aștept ca în sezonul umrător aceste 
capace noi să fie mai bune decât cele vechi. Până acum 
unica problemă a apărut la mutat, pe stupii cu capaele 
noi nu se pot pune alți stupi (există rezolvare), însă un 

avantaj le este ventilația bună. 

Ivan Jovanović

Nu am observat. Tuturor 
familiilor de albine le-am 

dat înainte de floarea-
soarelui câte 3 table de 

ceară și la urmă toate au 
fost construite. 

Da. 10 % (aproximativ)
Da. Nu au fost bărbi - am 

observat doar la o familie de 
albine. .

Nu. Da. Da. Mai bun..

Consider că este prea devreme să spun părerea despre 
capac, având în vedere faptul că l=am pus înainte de 
culesul forii-soarelui. Un mare avantaj este că sunt 

dintr-o bucată scândura de capac, jgheabul, 
hrănitoarea ș și acoperi ul. 

Ilija Avramović Ne, nisam ustanovio. Nu. Da. Da. Da. Da. Mai bun.Ilija Avramović Ne, nisam ustanovio. Nu. Da. Da. Da. Da. Mai bun.

Safet Gilić Nu am observat. 

Da. Nu pot fi chiar sigur că 
este din cauza noului 

capac, pentru că populația 
a fost dezvoltată când am 
primit capacele, însă nu 
exclud posibilitatea că 
este din caza lor. Însă 

toată populația a intrat 
extraordinar la iernit. 

Da. Nu au fost bărbi, ventilația 
fantastică.  

Da. Nu se deschide capacul, 
ci partea transparentă fără 

afumat. 
Nu am observat. 

Da. În timpul activităților este un 
capac fantastic. 

Considerabil mai 
bine/.

Când s-a efectuat hrănirea au fost închise 
deschizăturile pentru ventilație, însă albinele se 

învârteau pe lângă ele, probabil nu se închid foarte 
bine și aceasta albinele simt. 
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Milorad Evtić

Da. În fața unui floarea-
soarelui - a adăugat 4 bază, 
sub un capac nou ca au scos 

toate cele patru, sub 
capacul vechi a atras de-al 

treilea

Da. La crearea stupului și 
dezvoltarea populației 

mai rapid se dezvoltă, cu 
unul mai mult la 5 rame. 

Da. 100 %
Nu.  Însă este mai uș șor i de 

3 ori mai rapid să faci. .

Nu. Nu s-a furat nici cu 
capacele vechi, nici cu 

cele noi. 

Da. O diferență enormă în 
rapiditate, iar după aceea este 

posibil un control vizua, pe când la 
cele vechi nu pteai vedea nicio 

reacție. 

Considerabil mai 
bine. 

Populaț șii mult mai lini tite. Mărimea egală cu mărime 
stupului, avantaj la mutat. Negativ: prețul. 


